

Bishop Fabbro's 2024 Christmas Message

Dear brothers and sisters in Christ,

Our Advent journey as a Diocese has been a time of grace preparing us to celebrate the birth of our Saviour. Traditionally at Christmas, the joy of our encounter with Jesus overflows in gatherings, meals and activities with family and friends. We are especially aware of those most in need in our communities and our hearts reach out to them in acts of charity.

As I look back over the past year, I thank God for the many blessings I have witnessed. There are so many signs of hope in our Diocese. Mass counts in our Families of Parishes in all parts of the Diocese continue to increase. Many of our youth and young adults are expressing a desire to know Jesus and deepen their relationship with him. I am impressed with the generosity of families and groups in the Diocese who are involved in their local communities assisting those who are poor and living on the margins. Our parishes are sponsoring refugees who come from across the world seeking safety and a new life in Canada. These are the seeds of the Gospel bearing fruit in our world today.

This year, our celebration of Christmas will lead us into Jubilee Year 2025. The theme of the Jubilee is *Pilgrims of Hope*. The tradition of jubilee years can be traced back to the Book of Leviticus. Occurring every 50 years (every seventh Sabbath year), they were a sacred time for the people and the land to rest, to seek God's mercy, to forgive debts and to free prisoners. Like the Sabbath, a jubilee year was a time to

cultivate right relationships with God, with others and with the earth.



The Holy Father's Jubilee prayer refers to the grace that reawakens in us "a yearning for the treasures of heaven." It states: "May that same grace spread the joy and peace of our redeemer throughout the earth." The prayer is an urgent plea on our part that Christ bring peace in a world that continues to see too much war and too many displaced people.

To launch the Jubilee Year in our Diocese, I will celebrate a special Mass at St. Peter's Cathedral at 11:00 a.m. on Sunday, December 29, the Feast of the Holy Family. That Sunday a Mass will be celebrated at all the Families of Parishes across the Diocese. I invite the faithful of the Diocese to participate in these Masses which will unite us spiritually with Pope Francis and the universal Church as we, Pilgrims of Hope, begin the Jubilee.



I wish you a blessed Christmas and assure you of my prayers. Let us join together in asking Our Heavenly Father, "may the *faith* you have given us in your son Jesus Christ, our brother, and the flame of *charity* enkindled in our hearts by the Holy Spirit reawaken in us the blessed *hope* for the coming of your Kingdom."

Yours Sincerely in Christ,

+ *Ronald Fabbro, CSB*
Most Rev. Ronald P. Fabbro, CSB
Bishop of London

Noël 2024 - Message de Mgr Fabbro

Chers frères et sœurs dans le Christ,

Notre cheminement de l'Avent en tant que diocèse a été un temps de grâce qui nous a préparés à célébrer la naissance de notre Sauveur. Traditionnellement, à Noël, la joie de notre rencontre avec Jésus déborde dans les rassemblements, les repas et les activités avec la famille et les amis. Nous sommes particulièrement attentifs aux plus démunis de nos communautés et nos cœurs se tournent vers eux dans des actes de charité.

En repensant à l'année écoulée, je remercie Dieu pour les nombreuses bénédictions dont j'ai été témoin. Il y a tellement de signes d'espoir dans notre diocèse. Le nombre de Messes dans nos Familles paroissiales dans toutes les parties du diocèse continue d'augmenter. Beaucoup de nos jeunes et de nos jeunes adultes expriment le désir de connaître Jésus et d'approfondir leur relation avec Lui. Je suis impressionné par la générosité des familles et des groupes du diocèse qui s'impliquent dans leurs communautés locales pour aider les personnes pauvres et marginalisées. Nos paroisses parrainent des réfugiés qui viennent du monde entier en quête de sécurité et d'une nouvelle vie au Canada. Ce sont les semences de l'Évangile qui portent leurs fruits dans notre monde d'aujourd'hui.

Cette année, notre célébration de Noël nous mènera à l'année jubilaire 2025. Le thème du Jubilé est « *Pèlerins de l'espérance* ». La tradition des années jubilaires remonte au Livre du Lévitique. Elles se déroulaient tous les 50 ans (chaque septième année sabbatique) et elles étaient un temps sacré pour que le peuple et la terre se reposent, recherchent la miséricorde de Dieu, pardonnent les dettes et libèrent les prisonniers. Comme le sabbat, une année

jubilatoire était un temps pour cultiver de bonnes relations avec Dieu, avec les autres et avec la terre.



La prière jubilaire du Saint-Père fait référence à la grâce qui réveille en nous « le désir des trésors du ciel ». Elle déclare : « Que cette même grâce répande la joie et la paix de notre Rédempteur sur toute la terre. » La prière est un appel urgent de notre part pour que le Christ apporte la paix dans un monde qui continue de voir trop de guerres et trop de personnes

déplacées.

Pour lancer l'année jubilaire dans notre diocèse, je célébrerai une Messe spéciale à la cathédrale St. Peter à 11 heures le dimanche 29 décembre, fête de la Sainte Famille. Ce dimanche-là, une Messe sera célébrée dans toutes les paroisses du diocèse. J'invite les fidèles du diocèse à participer à ces Messes qui nous uniront spirituellement au pape François et à l'Église universelle alors que nous, pèlerins de l'espérance, commençons le Jubilé.

Je vous souhaite un joyeux Noël et vous assure de mes prières. Unissons-nous pour demander à notre Père céleste : « que la *foi* que Tu nous as donnée en Ton fils

Jésus-Christ, notre frère, et la flamme de *charité* allumée dans nos cœurs par le Saint-Esprit, réveillent en nous *l'espérance* bénie de la venue de ton Royaume. »

Sincèrement vôtre dans le Christ,

A handwritten signature in black ink, reading "Ronald Fabbro, CSB".

Mgr Ronald P. Fabbro, CSB
Évêque de London